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»Øst og Vest:
En  dialog  mellem  storslåede
kulturer«
Af Helga Zepp-LaRouche
Lige fra begyndelsen havde Schiller
Instituttet den idé, at vi måtte have en
retfærdig, ny økonomisk verdensorden;
men at det aldrig ville fungere, hvis det ikke
blev forbundet med en renæssance af
klassisk kultur. 
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Det, jeg vil tale om, er ideen om den højeste menneskehed, det
fælles filosofiske grundlag for vestlig og asiatisk kultur …
Præsident Xi Jinpings håbefulde vision for det, han altid
kalder et fællesskab for menneskehedens fælles fremtid … er
blevet vedtaget som en resolution i FN’s Sikkerhedsråd. … Med
dette koncept er et strategisk initiativ, som kan erstatte den
krigsskabende  geopolitik  med  idealet  om  en  forenet
menneskehed,  sat  på  dagordenen

Download (PDF, Unknown)

Væsentlige klip fra Schiller
Instituttets  2-dages
konference i New York – 35
min.

POLITISK  ORIENTERING  20.
april 2017:
Nordkorea,  Syrien:  Briterne
vil have Trump i
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krig for at skabe splid med
Rusland og Kina
Med formand Tom Gillesberg.

 

Lyd:

NYHEDSORIENTERING,  APRIL
2017:
VI MÅ BRYDE TRUMP OG VERDEN
FRI AF BRITERNES LØGNE!
Denne nyhedsorientering er en redigeret udgave af en briefing,
Schiller Instituttets danske formand Tom Gillesberg gav den
10.  april  om  situationen,  vi  står  i  efter  det
dramatiske kursskifte den 6. april, hvor Donald Trump blev
overtalt  til  at  sende  Tomahawk-missiler  imod  en  syrisk
luftbase. Talen kan ses og høres på www.schillerinstitut.dk.
Udover at sabotere et samarbejde mellem USA og Rusland bliver
angrebet  på  Syrien  også  brugt  til  at  tale
en militærkonfrontation mellem USA og Nordkorea op. Hvis Trump
skulle lade sig besnakke til noget så tåbeligt, vil det få
endnu  mere  katastrofale  konsekvenser  (se  side  3).  Som  en
modpol til dette britisk anførte pres for konfrontation og
krig afholdt Schiller Instituttet, bl.a. sammen med kinesiske
og  russiske  repræsentanter,  en  konference  i  New  York  den
13.-14. april, der præsenterede det utroligt store potentiale
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Kinas Bælt- og Vej-Initiativ udgør, særligt hvis USA og Europa
ville gå med (se midtersiderne).

Download (PDF, Unknown)

»Samarbejde  mellem  Kina  og
USA
om Bælt & Vej-Initiativet«.
Hovedtale  af  Helga  Zepp-
LaRouche,
13.-14. april
Folk tager fuldstændig fejl, når de tror, at Det britiske
Imperium ikke længere eksisterer. Der skete det, at, efter
Sovjetunionens  kollaps,  gik  Storbritannien  og  de
noekonservative i USA i gang med bestræbelser på at etablere
en unipolær verden. Man kan også sige, at det er det samme som
globalisering:  det  er  et  forsøg  på  at  etablere  et
verdensimperium, baseret på den angloamerikanske relation; for
tidligt erklærede Fukuyama historiens slutning, dvs., at hele
verden ville blive forvandlet til demokratiske stater, og de
opfandt  sådanne  ting  som  »retten  til  at  beskytte«  (eller
ansvaret  for  at  beskytte,  R2P,  -red.),  »humanitær
intervention«, »regimeskifte«; ’farvet revolution’ imod enhver
regering, der ikke ville underkaste sig. …

Download (PDF, Unknown)

http://schillerinstitut.dk/si/wp-content/uploads/2016/10/nyhed1704-2.pdf
https://schillerinstitut.dk/si/2017/04/samarbejde-mellem-kina-usa-baelt-vej-initiativet-helga-zepp-larouche-fuld-dansk-tekst/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/04/samarbejde-mellem-kina-usa-baelt-vej-initiativet-helga-zepp-larouche-fuld-dansk-tekst/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/04/samarbejde-mellem-kina-usa-baelt-vej-initiativet-helga-zepp-larouche-fuld-dansk-tekst/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/04/samarbejde-mellem-kina-usa-baelt-vej-initiativet-helga-zepp-larouche-fuld-dansk-tekst/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/04/samarbejde-mellem-kina-usa-baelt-vej-initiativet-helga-zepp-larouche-fuld-dansk-tekst/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/04/samarbejde-mellem-kina-usa-baelt-vej-initiativet-helga-zepp-larouche-fuld-dansk-tekst/
http://schillerinstitut.dk/si/wp-content/uploads/2017/04/HZLR-USA-Kina-NY.pdf


 

Petr  Iliichev,  chargé
d’affaires ved Ruslands
permanente  mission  til  FN,
taler ved
Schiller  Instituttets  New
York-konference,
13. april 2017
Ruslands politik var meget klar fra begyndelsen: Vi ønsker
ikke at have nogen særstatus på verdensarenaen. Vi ønsker
ligeværdig behandling, fair behandling, ikke kun for os, men
for  alle  andre  stater.  Og  hvis  vi  kan  yde  denne  fair
behandling i alle sfærer, ligeværdig sikkerhed, ligeværdigt
økonomisk  samarbejde,  ligeværdige  udvekslinger  mellem
folkeslag, så vil vi alle vinde en masse, i stedet for at
forsøge  at  opbygge  nye  mure,  forsøge  at  bygge  nye  skel,
forsøge  at  bygge,  genopbygge  eller  styrke  disse  militære
alliancer, der findes.

Konferencier Dennis Speed: Jeg vil gerne introducere vores
sidste taler. Vi er alle klar over en særlig omstændighed, der
er  brudt  ud,  og  de  af  os,  der  er  virkelige  amerikanske
patrioter, indser, at en stor uretfærdighed er blevet begået.
Vi er påtvunget denne uretfærdighed, og vi er glade for at
have den næste taler her, med os: Her er hr. Petr Iliichev,
chargé  d’affaires  ved  den  Russiske  Føderations  permanente
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mission til FN. [Stående klapsalver].

Petr Iliichev: Mange tak, mange tak kolleger for en meget varm
velkomst, og jeg er taknemmelig over for madame LaRouche for
at arrangere jeres konference, som er meget relevant for det,
vi diskuterer. Jeg undskylder, at jeg kommer for sent, men vi
havde to møder i dag i Sikkerhedsrådet, to vigtige spørgsmål,
der ligger langt væk, men som beviser, at vi lever i en
globaliseret verden, og denne globaliserede verden bevæger sig
i to retninger. Undertiden har vi meget anstændige, meget gode
konsekvenser af globalisering, og undertiden har vi negative
virkninger. I dag diskuterede vi Haiti, det ser mere eller
mindre ud til at være i en positiv retning: men igen, det, som
præsidenten netop har sagt, at massemigration af mennesker
skaber flere problemer, men med en politisk [gave?] eller med
en geo-kollektivistisk opmærksomhed kan vi forsøge at vende
dette  negative  fænomen  til  en  fordel,  både  for
værtssamfundene, men også for de mennesker, der rejser.

Det andet spørgsmål, vi diskuterede, var Somalia og Eritrea,
og I kan også forestille jer, at dette er et meget vigtigt
spørgsmål, ikke kun pga. somaliernes skæbne, hvor de i mere
end 25 år er blevet berøvet et statsskab, virkelig at have en
nation. Men de har overlevet, og desværre er deres beliggenhed
i en sådan strategisk position, som alle udnytter – vestlige
magter, forbrydere, al-Shabab-terrorister, men nu er der en
klar forbindelse til Islamisk Stat, men der er også pirateri.

Vi  ser,  at  denne  globaliserede  verden  også  fordrer  en
globaliseret  reaktion,  et  globaliseret  svar.

Men for at vende tilbage til denne konferences tema, vil jeg
gerne  sige,  at  international,  økonomisk  udvikling  og
internationalt, økonomisk samarbejde nu om dage i høj grad er
en drivkraft i den verden, vi lever i. Det ville være korrekt
at  sige,  at  et  af  målene  for  hvert  land  er  at  udvikle
forskellige  økonomiske,  videnskabelige,  teknologiske  bånd,
ikke kun mellem de individuelle lande, men også mellem grupper



af lande, og disse bånd, dette samarbejde, bør baseres på
principperne om uafhængighed, ligeværdighed, gensidig respekt
for hinandens interesser; hvert land har sit eget strategiske
projekt, og vi er stolte af det initiativ, som vore kinesiske
kolleger har fremsat. Det er deres politik at genoplive den
historiske Silkevej, og etableringen af to korridorer, en over
land og en over havet, vil forbinde Asien via Centralasien,
via Mellemøsten, og ind i Europa. Dette Ét bælt, én Vej-
initiativ  er  et  meget  lovende  projekt,  der  vil  styrke
økonomisk samarbejde, men også få en meget positiv indvirkning
på den geostrategiske situation i dette område.

Men herudover har mit land, Rusland, været i gang med at
udvikle relationer med lande i det Asiatiske Stillehavsområde.
Vores strategiske partner er selvfølgelig Kina: Vi er i færd
med at udvikle vore særlige relationer med Folkerepublikken
Kina. Kina er vores største, økonomiske handelspartner; det er
vores  nabo.  Vi  har  fælles  interesser,  ikke  kun  inden  for
økonomisk  politik,  men  også  inden  for  andre,  humanitære
spørgsmål, såsom sundhed, kulturel udveksling, og vi forsøger
at  komplementere  hinanden,  både  i  politiske  og  økonomiske
dimensioner.

Faktisk er det samarbejde, vi har med Kina, et samarbejde
omkring  et  strategisk  partnerskab.  Sluttelig  nåede  vores
økonomiske samarbejde et meget højt niveau; vores indbyrdes
handel nåede op på $40 mia.; planerne er, at det skal komme op
på  $0  mia.,  og  vi  er  godt  på  vej.  Dette  strategiske
partnerskab mellem Rusland og Kina er ikke kun i den politiske
sfære;  vi  er  naturligvis  to  permanente  medlemmer  af  FN’s
Sikkerhedsråd, og vi samarbejder meget tæt i denne ophøjede
organisation. Men vi har også andre organisationer, hvor vi
forsøger  at  samarbejde;  først  og  fremmest  Shanghai
Samarbejdsorganisationen, men også andre, som ASEM, som BRIKS.
Rusland  forsøger  at  fremme  harmoniseringen  af  økonomiske
arrangementer,  som  eksisterer,  og  denne  harmonisering  bør
finde sted på baggrund af principper om gennemskuelighed og



respekt for hinandens interesser. Fra vores side forsøger vi
at  opbygge  den  Eurasiske  Økonomiske  Union  (EAEU),  og  vi
anvender  disse  principper  på  dette  økonomiske  arrangement.
Det, vi forsøger at gøre, er ikke blot at skabe denne nye
union, men også at udvide dens bånd, udvide dens samarbejde
med andre økonomiske enheder, som eksisterer, og vi mener, at
det  er  en  god  mulighed,  at  vi  forsøger  at  sammenflette
privilegier,  fordele,  som  den  Eurasiske  Økonomiske  Union
giver, med dette initiativ for Ét Bælt, én Vej, som kineserne
forsøger at gennemføre. Vi forsøger i realiteten at fremme et
udvidet,  eurasisk  partnerskab,  således,  at  andre
omdrejningspunkter,  andre  centre  i  det  eurasiske
integrationsområde,  kunne  bringes  sammen.

Vi er begyndt at gennemføre denne udvidede dagsorden. Vi har
indgået en aftale med Vietnam, mellem den Eurasiske Økonomiske
Union og Vietnam, i et frihandelsområde. Nu forhandler vi med
Kina. Så hvis det er rigtigt at alliere dette initiativ for Ét
Bælt, én Vej med den Eurasiske Økonomiske Union, så ville
dette være en enorm tilskyndelse til skabelse af, ikke alene
eurasisk, økonomisk handel, men et rum, der vil fremme frie
relationer  for  gensidig  forståelse  inden  for  dette  store,
store rum, som vi har. Vi arbejder ikke alene med Kina og med
Vietnam, men Indien er imødekommende, Pakistan; alle stater,
som  er  med  i  Fællesskabet  af  Uafhængige  Stater  (SNG;  på
engelsk CIS).

Præsident Putin har sagt, at han vil deltage i topmødet om Ét
Bælt, én Vej, som afholdes i Kina i maj måned. I dag mødtes
han med Kinas Statsråds vicepremierminister og lovede, at han
ville deltage og lovede at være meget opmærksom på og se meget
favorabelt på dette udviklingsperspektiv.

Så vi ser frem til en strålende fremtid med Ét Bælt, én Vej,
og vi mener, at jeres initiativ er meget relevant, og vi
forsøger med vores diskussion at promovere det.

Mange Tak. [applaus]



Dennis  Speed:  Eftersom  vi  indser,  at  repræsentanten  fra
Rusland først nu har været i stand til at komme, vil jeg
benytte det privilegium at stille ham et spørgsmål, som jeg
mener, er vigtigt for hele forsamlingen.

Sir,  vi  er  her  mennesker,  der  mobiliserer  for  en  meget
specifik vision af verden, og De har refereret til det. Deres
nation har naturligvis ikke været i stand til at tale direkte
til det amerikanske folk. De har talt i FN, De taler med
diplomater og andre. Men her er der et bredt udvalg af det
amerikanske folk, der er folk her fra mange forskellige dele
af landet. Og siden De nu har en mulighed, vil jeg gerne
spørge Dem, om De kan tale til, De ser her en repræsentation
af det amerikanske folk, og give dem et budskab med hensyn
til, hvad De mener, de bør vide om Rusland, og hvad De mener,
de bør have tillid til, skal vi sige med hensyn til Ruslands
hensigt over for det amerikanske folk, hvad ville De sige?

Iliichev:  Tak.  Tak  for  dette  meget  vanskelige  spørgsmål
[latter], men jeg vil sige, at, vi bør ikke være bange for
hinanden. Vi bør tale med hinanden. Det er meget vigtigt, og
udenrigsminister  Tillersons  forhandlinger  i  går,  både  med
minister Lavrov og præsident Putin, beviste, at to stormagter,
to af de mest magtfulde atommagter, vinder mere, når vi taler
sammen,  men  ikke,  når  vi  reagerer  og  forsøger  at  opbygge
alliancer og mod-alliancer imod hinanden.

Ruslands politik var meget klar fra begyndelsen: Vi ønsker
ikke at have nogen særstatus på verdensarenaen. Vi ønsker
ligeværdig behandling, fair behandling, ikke kun for os, men
for  alle  andre  stater.  Og  hvis  vi  kan  yde  denne  fair
behandling i alle sfærer, ligeværdig sikkerhed, ligeværdigt
økonomisk  samarbejde,  ligeværdige  udvekslinger  mellem
folkeslag, så vil vi alle vinde en masse, i stedet for at
forsøge  at  opbygge  nye  mure,  forsøge  at  bygge  nye  skel,
forsøge  at  bygge,  genopbygge  eller  styrke  disse  militære
alliancer, der findes.



Jeg ved ikke, om jeg har besvaret Deres spørgsmål, men jeg vil
være mere end villig til at udvikle dette mere med andre. Tak.

Speed: Tak. [applaus]

Foto: Den russiske chargé d’affaires Petr Iliichev, i FN.
        


